
DEEL I2

, "In 44 pagina's worden de zogenaamde oorlogsmisdrijven beschreven
van Nederlandse militairen, terwijl de wandaden van bijvoorbeeld de
Japanners in slechts 22 bladzijden worden afgedaan. De heer De Jong is
zeer eenzijdig geïnformeerd.

Op deze manier mag de epiloog niet verschijnen. Zeker niet omdat het
werk van De Jong wordt beschouwd als de officiële geschiedschrijving van
Nederland."

Kolonel b.d. C. A. Heshusius is onlangs onderscheiden met de Prins
Maurits-medaille voor militaire geschiedschrijving en is onder verant-
woordelijkheid van de toenmalige minister van Defensie ir. H. Vredeling
in I976 naar Indonesië gereisd om de historische feiten samen met
Indonesische geschiedkundigen op een rijtje te zetten: "Een geschiedkun-
dige van de Indonesische krijgsmacht vroeg me toen zelfs waarom wij
destijds niet gruwelijker waren opgetreden, dan hadden we volgens hem
veel meer succes gehad. Zo'n vraag zegt toch wel wat. De heer De Jong laat
in dit hoofdstuk blijken niet gehinderd te zijn door enige kennis van de
toestand toen. Hoe een modern leger als het onze daar in een groot tropisch
gebied werd neergepoot om onder erg moeilijke, vaak verwarrende
omstandigheden een soort guerrilla-oorlog te vechten. Niemand kan
ontkennen dat er door Nederlandse militairen weleens excessen zijn
voorgekomen. Er zijn inderdaad Nederlandse mensen geweest die hebben
gemarteld om informatie los te krijgen. Zij zijn daar evenwel altijd door de
commandanten voor gestraft. Het was geen beleid, geen regel, zoals bij
bepaalde onderdelen van het Duitse en Japanse leger wel het geval was."

De meelezers verwijzen voor een betere visie op Nederlandse wandaden
in Indonesië naar een regeringsnota van I970. "Daarin staat alles. Wij
willen niets verbloemen. Er zijn fouten gemaakt. Maar één en ander wordt
nu uit het verband gebruikt. Historicus De Jong is te selectief geweest. Zijn
teneur is verkeerd."

Onder de verontwaardigde meelezers is ook het gepensioneerde plaats-
vervangend hoofd van de Sectie Militaire Geschiedenis van het ministerie
van Defensie, luitenant-kolonel drs. H. L. Zwitzer. Hij is bezig met de
opstelling van een "tegen" -hoofdstuk.

De woordvoerder van minister Deetman, de heer P. J. Heij, bevestigt dat
de bewindsman de klachten over het concept van deel I2 heeft ontvangen.
"Er wordt gewerkt aan het opstellen van een antwoord. Daar kan ik nog
niets over zeggen. Wel is het regel dat de minister zich niet met de inhoud
van het werk van de heer De Jong bemoeit. Grofweg heeft het ministerie
alleen te maken met de financiën, Wij betalen de historicus. Als er dus
conflicten zijn zullen de meelezers dat met de heer De Jong zelf moeten
uitknobbelen."

Dr. L. de Jong wil niet ingaan op de kritiek van zijn meelezers: "Ik heb in
dit stadium geen openbaar commentaar." ,

Twee dagen later publiceerde De Telegraaf(20 november I987) flarden
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